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Spørgsmål nr. 247 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Ministeren bedes kommentere henvendelse af 30/11-08 fra 
Thomas Adamsen, Viby Sj., vedrørende færdselslovens § 
68.”

Svar:

Henvendelsen vedrører lov nr. 491 af 17. juni 2008 om ændring af færd-

selsloven (Konfiskation af knallerter m.v.), som bl.a. tillader, at børn med 

en legemshøjde på under 135 cm befordres på tohjulet motorcykel, hvis

barnet er fyldt 5 år og anvender et barnesæde eller andet sikkerhedsud-

styr, der opfylder de krav, som fastsættes af Færdselsstyrelsen i medfør 

af færdselslovens § 68.

Justitsministeriet har forstået henvendelsen således, at Thomas Adamsen 

spørger om, hvornår Færdselsstyrelsen forventer at fastsætte de omtalte 

krav til sikkerhedsudstyret.

Justitsministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet en 

udtalelse fra Transportministeriet, som efter at have forelagt spørgsmålet 

for Færdselsstyrelsen har oplyst følgende:

”I forhold til spørgsmålet om barnesæder til motorcykler har 
Færdselsstyrelsen bredt eftersøgt godkendelsesordninger for 
motorcykelbarnesæder, men har desværre ikke fundet nogle.

Der findes et enkelt barnesæde til motorcykler, der er god-
kendt af TÜV [Technischer Überwachungs-Verein]. Det er 
dog uklart, hvilke godkendelseskriterier TÜV har anvendt. 
Færdselsstyrelsen har anmodet TÜV om oplysninger herom, 
men har endnu ikke modtaget svar.

Færdselsstyrelsen har således på nuværende tidspunkt ikke 
nogen dokumentation for, at det TÜV-godkendte sæde er 
sikkert. Styrelsen agter derfor at rykke TÜV for de ønskede 
oplysninger.

Når disse oplysninger er modtaget, forventer styrelsen at 
kunne udarbejde nationale regler, der refererer til den omtalte 
TÜV-godkendelse.”


